
V roce 1880, 15.září byla postavena dráha z Krupé  do     

Kolešovic. Sloužila hlavně cukrovaru. Odbočka vedla od  výtopny 

až k dnešnímu domu č.p. 171. Byla to tenkrát pro obec velká udá-

lost. Dráha se jmenovala Buštěhradská po její společnosti se 

sídlem v Buštěhradu. Desetiletí  jezdila známá Kolešovka. Ač 

byla posměchem  různým  cestujícím, pro obec má  velký vý-

znam. Byla to jediná spoj pro cestující do Prahy a Chomutova. 

Nákladní doprava je dosti veliká neb přepravuje uhlí pro Uhelné 

sklady, dřevo – řezivo pro Středočeské dřevařské závody a 

hlavně zemědělské výrobky a hnojiva pro Výkupní a zásobovací 

podnik. V době sklizně chmele přiváží zvláštní vlaky česáče i pro 

široké okolí. Ač v minulosti bylo mnohokráte jednáno o jejím 

zrušení, je po velkých  úpravách zachována a slouží ke vší spoko-

jenosti veřejnosti. Dřív zaměstnávala tři  osoby, přednostu, 

pokladní a  staniční. Stojící výtopna se již  nepoužívá a chátrá.

            

V osmdesátých letech zástupci obce Kolešovice vy-

víjeli velkou snahu zlepšit své spojení se světem.      

Prostřednictvím stavitelů Muziky a Schnabela získa-

li 4. května 1881 předběžné povolení ke stavbě po-

družné dráhy z Krupé do Kolešovic. Jmenovaní sta-

vitelé     prozkoumali  navrženou trasu, ale kolešo-

vičtí nesehnali peníze. Proto souhlasili s přenesením 

koncese 17.května 1882 na Rakouskou společnost 

místních drah, jejíž hlavní představitelé byli právě 

Muzika se Schnabelem. I ti nakonec od financování 

stavby upustili a definitivní koncesi předalo minis-

terstvo obchodu zákonem č. 60 z 25. října na 

Buštěhradskou železnici. Muzika se  Schnabelem 

zůstali  jako stavitelé. Koncese  stanovila běžné  

podmínky provozu vedlejších tratí:

a/Buštěhradská dráha postaví jednokolejnou lokál-

ku z Krupé přes Chrášťany, Kněževes do Kolešovic                       

b/maximální rychlost vlaků je 24 km v hodině, pro-

voz jen ve dne                                                     

c/nejvyšší povolené stoupání je 20 promile, oblouky 

poloměru 200 m                                               

d/koncesionář opatří pro provoz dvě tendrové loko-

motivy, 4 osobní vozy II. A III. třídy, 24 vozů ná-

kladních                            

e/trvání koncese se stanoví na dobu 90 let.

ročník  II. číslo 3 / 2010

Politickou pochůzku provedli zástupci generálního 

inspektorátu rakouských železnic ve dnech 2. až 

6.dubna 1883. Stavební povolení vydal inspektorát 

26. května 1883, provozní povolení pro trať a vlečku 

do kolešovického cukrovaru hraběte Wallise 15. září 

1883. Trať měřila 12,723 km, vlečky 475 m /z toho 

159 m majetkem hraběte/. Podle výroční zprávy 

Buštěhradské železnice za rok 1883 byly zakoupeny 

dvě lokomotivy řady Ia, vagony byly převedeny 

z hlavního tahu. V Kolešovicích postavila dráha 

malou výtopnu s vodárnou.  Lokálka sloužila pře-

devším cukrovaru, dále dovozu uhlí a vývozu země-

dělských produktů. Ještě během stavby vypracovala 

Buštěhradská železnice projekt na prodloužení  

kolešovické tratě do Jesenice /12km/ a Blat-

na /6km/, ležícího na Plzeňsko-březenské   dráze, 

za celkový obnos 790 906 zlatých.  Zástupci Gene-

rálního inspektorátu provedli 9. dubna 1883 politic-

kou pochůzku, ale Buštěhradská dráha trať nepo-

stavila. Ministerstvo obchodu vyžadovalo právo na 

bezplatné jízdy státních vlaků podle vlastní potře-

by, což považovala Buštěhradská železnice za  ne-

přijatelné. Dnes slouží trať pouze k výletním 

jízdám. Doufáme, že nebude zrušena i tato atrakce. 

                            

… pokračujeme podle kronik v příštím čísle.     -  li  -    

Tak to je zápis z kroniky p.Herinka a my přidáváme ještě zajímavý článek z 

brožury 150 let železnice v Dolním Povltaví

K o l e š o v k a  



O b e c n í  ú ř a d  i n f o r m u j e  - č i n n o s t  z a s t u p i t e l s t v a  o b c e  

Na pracovní poradě dne 12.04.2010 bylo krom jiného projednáno:                     
- dne 7.května 2010 od 16 hodin proběhne pietní akt s položením věnců u pomníku padlým při výročí ukončení    

druhé světové války                                        

- přítomní jednali o možnosti a o došlých nabídkách uchazečů o pronájem restaurace a turistické ubytovny      
- na základě veřejné výzvy na obsazení místa účetní obce, matrikářka byla vybrána a k uzavření smlouvy vyzvána 

Marcela Holá,   Kolešovice 299                                                                                                

- starosta podal informaci o zahájení výstavby kanalizace Kolešovice, stoka B. Zastupitelé byli seznámeni                  
s rozhodnutím MZe ČR o přidělení dotace                

-  na výstavbu kanalizace stoka A + D byla podána žádost o poskytnutí dotace z FŽP Středočeského kraje. Výsledky 

grantového řízení nejsou doposud známy.                                                                                                                                                           
- byla podána informace o probíhajících opravách a jejich financování v letošním roce kaple sv. Jana  Nepomuckého 

v obci Zderaz

- zastupitelé byli seznámeni s konáním akce „Květen 1945 na železnici aneb kotláři útočí“                

- starosta podal informaci o návštěvě likvidátora České pojišťovny. Ve spolupráci s ním byly řešeny škody            
způsobené sněhovou pokrývkou na ZŠ a šatně MŠ.   

- starosta přítomné seznámil s pozemky, které by obec ráda získala od Pozemkového fondu ČR do svého vlastnictví                

- starosta obce zajistil vypracování geometrických plánů u Jaroslava a Magdy Čečrdlových a u Františka Šantory                   
- starosta informoval o průběhu konference k problematice základního školství, která proběhla na Krajském úřadě 

Středočeského kraje

- na základě kontroly Státního úřadu inspekce práce byly v termínu zjištěné závady odstraněny. Zpráva o odstranění 

závad byla zaslána do požadovaného termínu.    
Přítomni: Dvořák, Čečrdle, Procházka, Hrenák, Kovář, Kozlerová, Poděbradská, Štilerová 

Na pracovní poradě dne 03.05.2010 bylo mimo jiné projednáno:                      
- na  poradu zastupitelstva obce se dostavil pan Mendl za účelem prezentace výstavby zhruba 10 větrných elektráren 
v lokalitě na Ptačím vrchu. Zastupitelé po jeho krátké prezentaci tuto možnost odmítli.

-  dne 11.5.2010 proběhne veřejné zasedání zastupitelstva obce. Hlavním bodem jednání bude schválení podání    

žádosti o převod pozemků z  Pozemkové fondu ČR do vlastnictví obce Kolešovice.   

-  na poslední pracovní poradě bylo domluveno, že dnes bude rozhodnuto o novém nájemci restaurace. Po krátké 
poradě se zastupitelé dohodli, že akceptují nabídku o pronájem od paní Jany Zingrové, Kolešovice č.p. 191, se kterou 

bude uzavřena nájemní smlouva od 1.6.2010 za stejných podmínek, jako měl předchozí nájemce.                 

-  firma Pontex Praha předložila posudek zatížitelnosti mostu u Bílků za cenu cca. 20.500,- Kč. Podle návrhu je    
doporučeno provést opravy v časových etapách a dále zde budou umístěny značky max. nosnosti kvůli přejezdu   

těžké techniky.   

- obec obdržela vyhotovení znaleckého posudku nemovitostí Kolešovice č.p. 87 a Kolešovice č.p. 29. Nemovitost    
K 29 byla odhadnuta na 1.250.000,- Kč a nemovitost Kolešovice č.p. 87 na 750.000,- Kč. Záměr o prodeji byl již 

zveřejněn na webových stránkách obce a na úřední desce.    

- starosta poskytl bližší informace o výstavbě kanalizačních stoky B a nastínil problematiku výstavby dalších stok, A, 

D a C.   
- dne 11.5.2010 proběhlo místní šetření u kaple sv. Jana Nepomuckého. Z důvodu výstavby fotovoltaické elektrárny 

zde došlo ke zhoršení  dopravní situace na křižovatce, na což si ústně stěžovali spoluobčané.  Je nutné zajistit zastí-

nění panelů kvůli oslnění řidičů        
-  na veřejném zasedání bude projednáno doplnění komise veřejného pořádku členkou zastupitelstva obce Miroslavy 

Brabcové 

-  pan ing. Jaroslav Kohout z Prahy předložil nabídku ve výši 40.000,- Kč za vypracování projektu na revitalizaci a 

odbahnění rybníka v Heřmanově. Vzhledem k tomu, že zatím není vypsán žádný vhodný dotační program, kde by 
bylo možné požádat o dotační částku, dohodli se zastupitelé, že projekt zatím odloží na neurčito. Vypracování     

projektu bude zadáno až po vypsání příslušného dotačního titulu.      

- starosta podal informaci o Konferenci o poskytování sociálních služeb, která proběhla 26.4.2010 v Rakovníku.   
- pěvecký sbor KK Rosničky, který působí při ZŠ Kněževes doručil žádost o finanční příspěvek na činnost. V tomto 

sboru působí i děti ze ZŠ Kolešovice. Zastupitelé se dohodli na  ve výši 2.000,- Kč. 

- René Černý v krátkosti poreferoval o připravované akci „Květen 1945 na železnici“. Tato akce je připravena ve 
spolupráci SHVPL, obce Kolešovice  a KHKD Praha při příležitosti výročí ukončení druhé světové války.                     

Přítomni: Dvořák, Čečrdle, Procházka, Hrenák, Kovář, Kozlerová, Brabcová  

Zápis z posledního veřejného zasedání je k nahlédnutí na internetových stránkách obce a na úředních deskách. 



Z e p t a l i  j s m e  s e  p a n a  s t a r o s t y :   

V poslední době hýbe obcí výstavba kanalizace trasy B. A nehýbe pouze zeminou, ale i emocemi obyvatel. Ten 
říká to a ten zas tohle, dohromady toho moc nevíme a tak jsem se zeptala starosty obce:

Pokračuje výstavba podle plánu?                      
Zahájení se posunulo o 1 měsíc kvůli poskytnutí dotace a kvůli zimě, která letos byla velmi dlouhá.                
Termín ukončení dle smlouvy o dílo je 30.listopadu 2010. Teď momentálně trápí pracovníky tekuté písky,     

výkopy se musí zpevňovat kameny, dokonce panelem.                        

Připojují se všichni občané?          
Zatím obcházíme jednotlivé obyvatele, ing. Satranský nabízí vypracování projektové dokumentace, většina     

kontaktovaných obyvatel si  ji objednala. Podle zákona je občan povinen se připojit, pokud je to technicky možné. 

Celou přípojku si hradí občané, obec obdržela dotaci pouze na hlavní stokovou síť a ve svém rozpočtu má 

k dispozici částku pouze k úhradě spoluúčasti k dotaci.                   

Kolik se bude  platit za provoz po napojení ?       
Stočné jsme určili na 100 Kč/osoba / měsíc.                                     

Jak jste k této sumě došli?       
Předpokládáme 80 – 90 litrů denně, vychází  tedy na měsíc 2 500 litrů a jeden kubík po 40 Kč. Pro porovnání 

uvádím, že pan Ratzka účtuje za vývoz jedné cisterny o objemu 8 cbm 450,- Kč, což činí 56,- Kč za 1 cbm, bez 

toho,  aniž  by hradil náklady spojené s čištěním odpadní vody. 

Martin Dvořák, starosta obce 

Když jsem si přečetla původní nabídku provedení kanalizační přípojky jedné jediné firmy, nezdála se mi pomoc 
občanům ze strany OÚ dostačující. Chvályhodné je, že p. starosta na mou připomínku reagoval a získal nabídky i 

dalších firem, jejichž ceny jsou podstatně nižší.  Také cena 1 kubíku vody se mi zdá dost drahá, věřím, že se      

zastupitelé budou i touto připomínkou zabývat a zváží možnost slevy.

Tak a teď už nám zbývá vybrat si tu správnou firmu pro stavbu přípojky, našetřit na ni peníze, obrnit se trpělivostí 
před stavebními pracemi a těšit se, že naše obec už bude vonět jen libými vůněmi.

-  li  -

Památné květnové dny

Druhá světová válka měla více než 60  milionů     

obětí – byla největším válečným střetnutím 

v dějinách lidstva. 

Uplynul další rok a opět jsme si připomněli 

historii naší vlasti. Osvobození patří 

k nejvýznamnějším státním svátkům. Od 

roku 1990 připadá státní svátek „Den konce 

II. světové války“ na 8. května. Občané a    

zastupitelé obce s panem V. Procházkou,    

zástupcem Českého svazu bojovníků za svobodu, uctili památku padlých v předvečer 

státního svátku 7. května 2010 položením věnců k místnímu pomníku Padlým ve II. 

světové válce. Paní učitelka Kolářová připravila s žákyněmi 1. stupně krátké            

recitační pásmo a pan starosta Dvořák pronesl netradiční projev složený z úryvků  

válečných zážitků pamětníků našeho regionu. Vzpomněli jsme také na našeho        

spoluobčana pana Mikuláše Lenocha, který zemřel  v týdnu před vzpomínkovým     

aktem. Byl jedním z posledních účastníků naší obce, který se   účastnil válečných   

bojů ve II. světové válce.  Do Čech se vrátil s 1. československým armádním sborem.  

Pietní akt  byl  zakončen státní hymnou.  

                                                                                                                                                                    

JP



Mladí hasiči bodují

Ani mladí hasiči nezahálejí. 24. dubna jsme se  zúčastnili soutě-
že v požárním útoku ve Zbečně.  Nerozhodily nás technické 

potíže s terči a i když jsme museli svůj požární útok dvakrát 

opakovat, v kategorii mladší  nám patřilo druhé místo.  Ovšem 
vrchol naší soutěžní sezóny se uskutečnil 21.  a  22. května 

v Čisté na druhém kole hry Plamen. Z podzimního kola, kdy 

jsme v závodu požárnické všestrannosti v kategorii mladší (do 

11 let) zvítězili a ve štafetě dvojic skončili čtvrtí, jsme měli 
dobrou startovní pozici. V pátek jsme do Čisté přijeli ve složení 

Markéta Brabcová, Markéta Holá, Monika Holá, Kateřina    

Kovářová, Martina Navrkalová, Kateřina Pelikánová, Nela       
Týčová,   Barbora, Marek a Káťa Veverkovi, Michaela Viktoro-

vá a Jirka Záhořík. Odpoledne proběhla první disciplína - štafe-

ta CTIF na 400 metrů. Práce na devíti úsecích probíhala        
bezchybně, ale soupeř ve vedlejší dráze, domácí, doběhl do cíle 

rychleji. Ve druhém   pokusu však Markéta Holá v přímém   

souboji na posledním úseku zvítězila. V této disciplíně jsme     

obsadili skvělé druhé místo. V sobotu ráno nás čekala štafeta 4 
x 60 metrů. V našem prvním pokusu Markéta B. na kladině, 

Míša na překážce, Bára u hasičáku a Markéta H. na hadicích 

předvedly bezchybný výkon a svým časem získaly třetí místo. 
Čekala nás poslední disciplína, požární útok. Nastupovali jsme 

ve své kategorii jako třetí – připravit materiál na základně,   

srovnat se na startovní čáře a startér už pálí. Vybíháme, spojuje-

me přívodní a dopravní vedení, voda už je v hadicích a blíží se 
k proudařům, ti míří do terčů a konečně signál, že máme       

splněno! Náš výkon v této disciplíně stačí až na šesté místo.  

Napjatě čekáme na vyhlášení výsledků.  V celkovém vyhodno-
cení   disciplín získáváme třetí místo. Jeden jediný bod nás dělí 

od stříbrné pozice!  Ale sezóna pro nás nekončí. Ještě máme 

před sebou červnovou soutěž v běhu na 60 metrů s překážkami 
v Lužné a naše dorostenky jednotlivkyně Soňa  Bicanová a 

Míša  Rudovská pojedou soutěžit na  krajskou soutěž.      Za SDH Kolešovice, Jaroslava Čečrdlová 

Kolešovická soutěž 2010

A máme za sebou devátý ročník   Kolešovické soutěže, 
soutěže pro  zásahové jednotky sborů dobrovolných 

hasičů. V sobotu 10. dubna  do Kolešovic přijelo 9 

družstev. Tradičně se začínalo štafetou na 6 x 60 metrů 

v prostoru před hospodou. Po ní družstva postupně  
odjížděla plnit další disciplíny, na Podskale si soutěžící 

zkusili dálkovou dopravu vody, v Kněževsi čerpání 

s ejektorem, které se užívá při čerpání vody z větších 
hloubek. Následovaly disciplíny zaměřené na           

šikovnost, rychlost a fyzickou zdatnost hasičů – kýblo-

vá doprava vody, štafetový běh v Pšovlkách, stěhování 
chladniček z  (ne)hořícího objektu na Oráčově a také 

dva velice náročné výstupy do budov za pomoci      

různých typů žebříků. Závěrečný závod požárnické 

všestrannosti zámeckým parkem v Kolešovicích vysál 
ze závodníků všechny zbylé síly. Jako každý rok i letos 

organizátoři potrápili soutěžící zařazením dvou tajných 

disciplín – určování technických prostředků podle    

grafických značek a  cílové provlékání pingpongového 

míčku hadicí. 
Zajímalo nás, kterou disciplínu hodnotí závodníci jako 

nejtěžší: Pavel Beneš z SDH Krakov odpověděl: 

„Nejhorší je pro nás asi ten běh parkem, protože je 

celkem fyzicky náročný a jsou tam zapeklité i ty poddis-
ciplíny. Další náročnou disciplínou je jednoznačně ten 

výstup po žebříku do 2. patra. Je to pěkná výška, žebřík 

se kvrdlá, letos nám do toho i pršelo, tak všechno bylo 
mokrý.“ Jiří Čečrdle ml. z SDH Kolešovice za nejtěžší 

označil závod požárnické strannosti, a to zvláště proto, 

že je zařazen až na konci a závodníci už nemají moc sil. 
Petr Kořínek z SDH Senomaty odpověděl, že pro ně 

jsou všechny disciplíny náročné.

A jak se družstva umístila? Prvenství obhájili hasiči 

z Nového Strašecí, druzí skončili závodníci z Lužné a 
třetí místo obsadilo družstvo Chrášťan. Místní borci se 

umístili na sedmém místě. Nutno dodat, že letos jako 

jediní měli v družstvu ženu. Eliška Svítková se 
s náročnou soutěží „poprala“ obdivuhodně.

S b o r  d o b r o v o l n ý c h  h a s i č ů  K o l e š o v i c e    



26. dubna 2010 jsme se účastnili 

Konference  poskytovate lů         

sociálních služeb na Rakovnicku.

Od 9-12 hodin byla prohlídka      

expozic a prezentací jednotlivých 

zařízení pro veřejnost. Mezi 13-16 

hodinou proběhl odborný program 

pro poskytovatele sociálních služeb, 

který moderovala Saskia Burešová. 

Náš Domov se prezentoval        

ukázkami jednotlivých výrobků 

vytvořenými při ergoterapii,       

fotografiemi ze života Domova a 

celkově zpracovanou prezentací, 

která se promítala na plátně. Této 

prezentace se v dopoledních        

hodinách účastnili i někteří naši 

ČARODĚJNICE

Letošní pálení čarodějnic bylo ve 

znamení kolečkových bruslí. Neboť, 

nejen některé čarodějnice, ale i pan 

ředitel se dostavili na kolečkových 

bruslích. K tanci i poslechu hrál 

Senior band pana Zdeňka Černého.

K občerstvení byly špekáčky a     

sekaná. Ani žízní nikdo netrpěl. 

Rozdáva lo  se  p ivo ,  n e b o              

nealkoholické nápoje. Počasí se 

vydařilo, sluníčko nám přálo. Uživa-

telům se ani nechtělo domů.   E.

SENIORSUPERSTAR

Hezký slunečný den nás provázel 

12. května, kdy jsme se účastnili 

soutěže Seniorsuperstar v Domově 

seniorů v Novém Strašecí. Této 

akce se zúčastnilo celkem 5      

Domovů. Soutěžilo se ve zpěvu 

skupin i jednotlivců, dále v recitaci 

a tanci. Náš Domov se prezentoval 

skupinovým zpěvem, pod vedením 

Ivany Nachtigalové, na klávesy 

doprovázela Jana Mourková. 

Všichni soutěžící se snažili o co 

nejlepší umístění. Naši klienti se 

umístili na velmi pěkném 2. místě. 

Všem soutěžícím  blahopřeje-

me.     E.

Z P R Á V Y  Z  D O M O V A  K O L E Š O V I C E  

,

L a v i č k y

Stávaly v Kolešovicích téměř u každého stavení. Přes den na nich sedávali starší lidé, odpočívali obyvatelé 

z Domova důchodců, odpoledne dovádějící mládež a večer, hlavně na těch, co stály v tmavých zákoutích se 

tulili zamilovaní. Kolem nich bylo čisto, protože si každý tu „svou“ hlídal a opečovával. Občas se na nich obje-

vil nový monogram, kdosi vyměnil uhnilou nohu, někdo ji natřel, jiný nechal v přírodním stavu. Většinou to byly 

čtyři kůlky a prkénko bez opěradla.  Nebyly stylové, každá jiná, ale plnily to, co je potřeba i dnes, funkci 

společenskou. To, co si vyprávějí mužští v hospodě, povídali si všichni na lavičkách. Kdo potřeboval přivézt  

léky, počkal  na kolemjdoucí na autobus, někdo vyhlížel pošťačku, někdo sháněl drby, jiný pásl housata. Po 

cestě z práce mohl každý prohodit pár slov s mnoha lidmi. Ba i ti unavení sezením v hospodě je občas využili 

po cestě domů k odpočinku. A když se soused pár dní neukázal, už se kdekdo sháněl, co je s ním.Je docela 

fajn se jen tak zastavit, sednout na lavičku a nechat běžet čas. Koukáte na lidi, co kolem pospíchají, mají 

starosti, nestíhají.  A vy nic – posloucháte vyzpěvování špačka, pozorujete kosa, vdechujete vůni lip a je vám 

dobře.

Dnes lavičky chybí. „Stejně by je někdo rozbil, děti na nich sedají zásadně na opěradlech a špiní je, kolem 

nich je nepořádek.“ Ale kupodivu – lavička   cyklistické  stezky je v pořádku už několik let. Možná jsou kolem 

ní občas odpadky, ale vše se přece nechá uklidit. Pokud bude laviček dostatek, nebudou se o ně děti hádat, 

pokud nebudou mít opěradlo, nemůže na něm nikdo sedět a pokud je všichni občas ohlídáme, budou sloužit 

všem a dlouho. Vždyť stačí jen pár kmenů z padlých stromů  a šikovné ruce s pilou. Není snad ani potřeba 

dotace z Evropské unie. 

A těm, kteří ničí naše okolí je třeba se postavit a ne se jim přizpůsobovat!     

    -  li  -



  

Základní  škola a  Mateřská škola Kolešovice

Mateřská škola
Zprávičky ze školky.
S příchodem jara se všechny děti těšily na mnoho nových zážitků v mateřské škole, na výlety do přírody i na divadel-

ní představení. 2.3.2010 - uspořádala MŠ ve spolupráci s PPP Rakovník přednášku pro rodiče na téma ,,Školní zra-

lost“. Rodiče se mohli dotazovat i na některé výchovné  problémy dětí. Přednáška proběhla v přátelské atmosféře 

mateřské školy.
5.3.2010 – Proběhlo Vítání občánků na Obecním úřadě v Kolešovicích ve spolupráci s dětmi ze ZŠ.

Všem novým občánkům i jejich rodičům přejeme hodně zdraví!

10.3.2010 - děti navštívily pohádku ,, Poslední  loupežník“ v místním kinosále zároveň s dětmi ze ZŠ.
18.3.2010 -se uskutečnil výlet do Rakovníka do dětské knihovny, kde se děti seznámily s provozem knihovny            

a shlédly program ,,Roční období“.

13.4.2010 - opět výlet do Rakovníka do Tylova divadla na pohádku ,,O pejskovi a kočičce“.
16.4.2010 - děti jely do divadla Lampion v Kladně na pohádkové představení ,,Proč mají sloni dlouhé choboty“. Děti 

cestovaly zájezdovým autobusem společně s dětmi z Chrášťan a Hořesedel.

20.4.2010 - v rámci péče o zdraví budou děti navštěvovat solnou jeskyni ve fitcentru Millenium v Rakovníku.        

Celkem ji navštíví 10 krát. Ohlasy dětí i rodičů jsou velmi kladné, děti se zároveň seznamují s městem Rakovníkem.
3.5.2010 - děti  jely do hlavního města Prahy do Planetária na příběh ,, Skřítek na cestách“. V Praze se dětem velmi 

líbilo,sledovaly ruch velkoměsta, lodní dopravu na Vltavě, viděly i Pražský hrad.

Na měsíc květen děti  připravily pásmo jarních písní a básní pro maminky a babičky ke Dni matek, s kterým vystou-
pily 12.5.2010 v Domově Kolešovice a 13.5.2010 v mateřské škole.

A ještě zbývá společné fotografie a rozloučení s dětmi, které půjdou po prázdninách do školy. Všichni se už těší na 

hry v přírodě a na školní zahradě.

Přejeme všem krásné a slunečné prázdniny a v září zase nashledanou!
                                                                                                                                    Helena Regálová, učitelka

Základní škola

Tonda Obal na cestách

Víte, kdo je Tonda Obal? Kdo neznal odpověď na tuto   otázku měl možnost to zjistit, pokud se    

zúčastnil  besedy, kterou pořádal EKOKOM v naší škole v úterý 23. března 2010. Název besedy 
sliboval zajímavý zážitek. Každý rok škola pořádá různé akce, aby žákům  připomněla důležitost 

třídění odpadu. V letošní besedě se všichni zúčastnění dozvěděli,  jak narůstá množství obalů , jakým 

způsobem se odpady likvidují a zopakovali si, jak   barevné jsou nádoby na určitý odpad.  Naši žáci 
dosahují skvělých výsledků v ekologických soutěžích a ve škole jsou vedeni k třídění odpadu.

                                                                                                                                   J. Poděbradská

Židé v boji a odboji

IX. A navštívila 16. března 2010 výstavu Židé 
v boji a odboji. Tato výstava se  konala na 1. ZŠ 
v Rakovníku. Byla tam spousta fotografií a infor-
mací. Zajímavé byly životopisy známých židov-
ských spisovatelů, např. Pavla Tigrida nebo Arnoš-
ta Lustiga. Mohli jsme si  přečíst   jejich pravá  
německá jména, pod kterými je ale  neznáme. Dále 
jsme se mohli informovat o Židech 
z Československa, kteří se zapojili do odboje     
proti fašistům za druhé světové války 
ve Španělsku, Velké Británii, Polsku, Francii a 
SSSR. Tento materiál byl doplněn nástěnnými  
obrazy k holokaustu.
                                                                                                                                   

J. Veselá

Poslední loupežník
Ve středu 11. 3. 2010 k nám do Kolešovic opět zavítalo    
Divadélko Kos z Českých Budějovic. Připravilo si pro děti 
pohádku Poslední loupežník. Příběh nás nejen pobavil, ale i 
poučil. Děti se samy zapojovaly do hry.
                                                                                                                             

      K. Kolářová

Beseda s policistou ČR
29.03.2010 navštívil školu nprap. René Černý, aby besedoval 

s našimi žáky o nebezpečí agresivního chování, šikaně,      

toxikománii a užití alkoholu dětmi. V závěru byla   žákům 
dána možnost zeptat se na to, co je zajímá. Otázky se         

netýkaly pouze obsahu besedy. Zajímavé byly například     

otázky : Může policista zasahovat mimo službu?  Jak je      

finančně hodnocena práce policisty ČR? A další otázky. Na 
všechny položené otázky náš host odpověděl.

                                                                                                                             

     J. Poděbradská



Den Země

Netradičně jsme letos oslavili Den 

Země. Ve čtvrtek 22. dubna  jste mohli 

v parku   potkat družstva dětí. Zajímavé do-

poledne připravili deváťáci žáčkům prvního 

stupně.  Ti plnili zajímavé úkoly během při-

pravené trasy na jednotlivých stanovištích.  

Naříklad na stanovišti KOBRY si vyzkoušeli 

jak je hadovi, když se plazí. Starší žáci si 

tento svátek připomněli při vyučování  

v hodinách zeměpisu, přírodopisu a ve     

výtvarné výchově.

                                                                                                                                                             

J. Poděbradská

The Action 

V rámci prevence sociálně patologických jevů se někteří 

naši žáci zúčastnili dvou zajímavých akcí.

30. března se nejprve osmá třída v Rakovníku zúčastnila 
multimediální show s názvem The Action. Pořad byl zaměřený pře-

devším na mladé a začínající řidiče a jeho cílem je prevence užívání 

alkoholu a jiných omamných látek před řízením motorových vozidel 
a během něj. 

6.dubna pak navštívili žáci osmé a deváté třídy besedu 

s MUDr.Radimem Uzlem s názvem Řekni drogám NE! Beseda se 

studenty byla spojená s promítáním výukových filmů, které        
poskytly základní pohled na problematiku závislostí. Pořad byl 

zpestřen vystoupením zpěváka Ivana Hlase.

                                                                                                                             
Z. Rendlová

Lehkoatletické závody I.stupně 

Dne 14.5.2010 proběhlo okresní kolo 

v lehké atletice jednotlivců na atletickém oválu 
v Rakovníku. Naše škola získala tři medaile a to 

zásluhou Libora Drozdy ( I.místo, hod míčkem a 

III. místo, sprint ) a Jiřího Rittera ( III. místo,       
vytrvalostní běh ).

L.Fukárek

A co nás ještě čeká?

 oslava MDD ( hry, soutěže, sladké odměny )

 páťáci až deváťáci odjedou do školy v přírodě

 obhajoby absolventských prací

 Den v terénu

 rozloučení s deváťáky

 v y s v ě d č e n í  a pak prázdniny

K U L T U R N Í  P Ř E H L E D,  stalo se …

Staročeské máje 

Máje v Kolešovicích 

letos připadly na     
čtvrtou květnovou   

sobotu. V pátek       

chlapci    postavili před      
kulturním   domem máj 

a v noci umístili 

ke stavením malé máj-

ky.   Máj nikdo nepora-
zil,  ani neodřízl  vrcho-

lovou partii a neodnesl. 

A tak se průvod má  
jovníků a ostatních 

s hudbou na koňském 

povoze vydal  na cestu 
od „Krále“ k první        

břízce.  Další účastníci se    postup-

ně přidávali cestou.  Průvod se tro-

chu déle zastavil jen na nádvoří 
místního Domova, kde májovníci 

zatančili tradiční Besedu. Letošní 

chůze v průvodu vyžadovala větší 
pozornost,  aby někdo nezapadl do 

výkopů.

         

Výstavba kanalizace je totiž 
v plném proudu.  Nikoho, ale tyto 

menší komplikace neodradily.    

První pomoc  pro ty, kteří trpěli 

žízní poskytovalo v průvodu      
p o j í z d n é   o b č e r s t v e n í .                                                                                                       

Škoda, že účast  občanů nebyla moc   

         

velká, což zřejmě 

ovlivnil hokejový         
zápas našich hokejis-

tů v boji o finále MS 

v ledním hokeji.                                                                                                               
Velké díky patří     

protagonistům pod      

vedením Veroniky  
Kostkové. Opět  si 

našli čas a pilně    

nacvičovali, aby nám 

všem připomněli   
tradiční Staročeské 

máje.  Stejně jako 

v loňském roce se 
scházeli,   přestože 

většina již má své 

povinnosti na střed-
ních školách v různě vzdálených 

místech a sejít se nebylo vždy   

snadné. Mezi májovníky byly i  

nové tváře ( letošní deváťáci ).    
Máje zakončila večerní zábava.

         Nashledanou v příštím roce!                                                                                            
JP



Opět zpátky do historie

V sobotu 8.5. dopoledne i odpoledne si Kolešovice prostřednictvím Skupiny historie vojenského a policejního      

letectva opět  připomenuly hrůzy poslední války. V blízkosti obce zaútočila letadla na vlak. Vlak byl parní jako    

tenkrát, jen místo letadel provedly útok rádiem řízené makety letadel. Ale i tak si cestující ve vlaku a diváci okolo 

tratě přišli na své. A diváků se sešlo a sjelo opravdu hodně. V nádražní budově si mohli prohlédnout výstavku o 

Kotlářích na Rakovnicku, před nádražím  vyhrávala skupina Tomgrass band, bylo připraveno i  občerstvení. Každý 

si mohl prohlédnout lokomotivu i vagóny. Jízdu vlakem zajistil Klub historie kolejové dopravy Praha, který bude 

celé prázdniny provozovat jízdu parního vlaku do Kolešovic. Připomínka 65 let od konce války se opravdu povedla 

a my za ni pořadatelům děkujeme.

  -  li  -

VOLBY DO PARLAMENTU ČESKÉ REPUBLIKY KONANÉ DNE 28. A 29.KVĚTNA 2010

Počet osob zapsaných do seznamu voličů: 695      Počet platných hlasů:  342 Účast voličů ve volbách: 49,92 %  

Výsledky voleb v našem volebním okrsku: 

NÁZEV STRANY POŘADÍ POČET HLASŮ             

ČSSD  1. 95        

KSČM  2. 64           

ODS 3. 51           

TOP 09    4. 37           

Věci veřejné  5. 29                     

Suverenita-blok Jany Bobošíkové, strana zdravého rozumu 6. 24           

Strana Práv Občanů—ZEMANOVCI     7. 12           

Dělnická strana sociální spravedlnosti 8. 10                    

Strana zelených    9.   5           

Česká pirátská strana    10.   3                     

Volte pravý blok  10.   3                    

Strana svobodných občanů  11.   2           

Občané.cz 11.       2   

Liberálové.cz 11.   2                                  

Sdružení pro republiku—Republikánská strana Československa 12.   1    

STOP    12.   1               

Česká strana národně socialistická   12.   1                                

Country bál

Většinu kulturních akcí v obci pořádají   

kolešovické ženy pravidelně. V dubnu ale 
pořádaly nově COUNTRY BÁL. Všichni ti, 

kteří se chtěli pobavit tancem a zazpívat si 

známé písničky zahraničních a českých zpě-
váků se sešli v místním kulturním domě a 

dobře se bavili. K tanci a poslechu hrála 

kapela Hon na medvídka.

                      JP                                                                                           

Pálení čarodějnic

Rejdištěm čarodějnic je z historie noc z 30. dubna na 1. května. 

V té noci mají zlé síly velkou moc. Žádnou čarodějnici jsme nevi-
děli i když jsme se hodně rozhlíželi na fotbalovém hřišti, ve čtvr-

tek 29.dubna  odpoledne. Děti se musely spokojit s opékáním  

vuřtů. Kolešovické ženy připravily dětem pěkné odpoledne.    
Soutěžilo se ve skákání v pytlích, hrál se twister, skládaly se 

puzzle, lovily se rybičky z připraveného umyvadla a pro ty odváž-

nější bylo připraveno pojídání suchých krajíců chleba na čas.  
    JP



J a k  b y l o ?  P o č a s í  v  o b c i .   

B Ř E Z E N

TEPLOTY V BŘEZNU [°C]
SRÁŽKY V BŘEZNU 

[ l /m2 ]

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum

2008 17,0 30.03.2008 - 6,5 06.03.2008 3,79 38,5 12,5 01.03.2008

2009 12,0 27.03.2009 - 4,5 25.03.2009 4,47 34,5 9,5 06.03.2009

2010 21,0 26.03.2010 - 12,5 07.03.2010 3,5 19,0 5,5 16.03.2010

D U B E N

TEPLOTY V DUBNU [°C]
SRÁŽKY V DUBNU 

[ l /m2 ]

rok Max. Datum Min. Datum průměr celkové Max. datum

2008 26,5 28.04.2008 - 3,0 17.04.2008 8,15 55,0 11,0 07.04.2008

2009 27.5 27.04.2009 - 1,0 01.04.2009 12,69 26,5 12,5 18.04.2009

2010 28,0 30.04.2010 - 3,5 03.04.2010 8,87 32,0 12,0 12.04.2010

O b č a n s k é  s d r u ž e n í  Z d e r a z  

Víte, že... na stránkách www.zderaz.cz

(ano, jsou to ti kapličkáři,   určitě už jste 

o nich   slyšeli), že tedy na               

www. zderaz.cz je     

soutěž nejhezčí obrázek kaple sv. Jana          

Nepomuckého ? 

A že ty obrázky nakreslili žáci ZŠ     

Kolešovice ve výtvarné výchově se   

svými vyučujícími? 

Víte, že obrázků je o dost víc než členů 

Zderazu? (Jen si to na těch webovkách 

pěkně přepočítejte ) A že autoři tří    

nejkrásnějších obrázků dostanou za   

odměnu malý dáreček?

A všimli jste si, že na dětských kresbách 

je kaplička krásně opravená a zabydlená, 

plná barev a květin, jsou v ní svatí se 

svatozářemi, Marie chová Jezulátko, 

nikde nezatéká a neprýská omítka?   

Možná, že děti někdy vidí dál a lépe než 

my dospělí... Tak jim to nepokažte a 

přidejte do ankety i svůj hlas.

Já už favorita mám. A vy?

Za Občanské sdružení Zderaz,              
Iva Bauerová 

…  a  n a  z á v ě r  p r o s b a  

Vážení občané Kolešovic,

  obracíme se na vás s prosbou o    

pomoc. 2. října 2010 proběhne již 

podruhé v sále restaurace Kino       

výstava   pohlednic z  chmelových  

brigád, jejíž výtěžek půjde na         

opravu kaple Sv. Jana Nepomuckého 

v obci      Zderaz. Chtěli bychom, aby 

l e t o š n í  v ý s t a v a  b y l a  j e š t ě                 

zajímavější než ta předloni, a tak 

jsme se rozhodli spojit ji s výstavou        

předmětů, které nějak se sběrem 

chmele souvisí.    Měsíc před výstavou 

(4. 9.) bychom chtěli obejít vaše      

domovy a požádat o zapůjčení           

čehokoliv, co připomíná minulost i    

současnost pěstování chmele ve vašem 

regionu. Nenajde se u vás na půdě 

nebo ve stodole starý věrtel, klubko 

vázacího drátu nebo třeba starý     

plakát zvoucí na sběr zeleného zlata ?     

Všechny zapůjčené předměty po     

ukončení výstavy poctivě vrátíme.

Za občanské sdružení Zderaz 
(www.zderaz.cz)      
místopředseda sdružení, Martin Patočka



Poznámka: Pokud by někdo z jakéhokoliv důvodu nechtěl být v této rubrice zveřejňován, ať toto oznámí v kanceláři OÚ Kolešovice.   
Zveřejněné informace nejsou v rozporu se zákonem č.268 o matrikách z roku 1949, neboť byly  získány z alternativních zdrojů. 
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S p o l e č e n s k á  k r o n i k a  

    

E m i l i e  L e n o c h o v á   

   M a r i e  H o u b o v á  

    B e d ř i c h  E r t l       

A n n a  R y v o l o v á  

M a r i e  F r ý d o v á        

M i r o s l a v  K u č e r a    

J a n  T r č k a

M a r i e  L e n o c h o v á  

L a d i s l a v  K o u b e k  

B l a h o p ř e j e m e !

* gratulujeme občanům ve věku 70, 75, 80 let a po 80 roce každý rok 

Vítáme nové občánky mezi obyvatele naší obce.            

            

4. května 2010 se narodil   Michal  Čečrdle                                                                   

22. května 2010 se narodil  Jan Černohorský  

Michalovi  a Honzíkovi přejeme krásný a spokojený život.                                         

    Šťastným rodičům blahopřejeme ! 

Dne 4.května 2010 zemřel náš spoluobčan, pan  M i k u l á š  L e n o c h .                                   

    Dne 12.května 2010 zemřel náš spoluobčan, pan  J a r o m í r  K r a b e c .          

Čest jejich památce!

              Významného životního jubilea se v měsících květen a červen  2010 dožívají tito naši spoluobčané.    

           Přejeme pevné zdraví a pohodu do dalších let.                               

Redakce KL vyhlašuje soutěž     Kolešovice očima fotografů

Jelikož mnohé z vás často potkáváme s fotoaparátem na krku, slýcháme o vašich krásných fotogra-

fiích, ale podívat se na ně máme možnost jen náhodnou, rozhodli jsme se uspořádat soutěž o nejlep-

ší fotografie z Kolešovic a blízkého okolí. Fotografie by měly být v těchto kategoriích: 

1. Z kolešovické přírody  

2. Kolešovice se baví   

3. Můj miláček    

Zatím hledejte náměty a fotografujte. Uzávěrka soutěže bude 30. září a prosíme, aby fotografie byly 

ve formátu nejméně A5. Přineste je v zalepené obálce, včetně názvu fotografie a kategorie do které 

patří  během posledního týdne v září do kanceláře OÚ. Fotografie shromáždíme a porota je ano-

nymně ohodnotí a ze všech fotografií uspořádáme výstavku pro veřejnost a po dohodě je vrátíme. 

Pokud nechcete soutěžit, ale budete mít chuť účastnit se jako porotce, přihlaste se u některého 

z členů redakce.  A ještě jedna informace – soutěžit mohou i vaši známí a příbuzní, kteří 

v Kolešovicích nebydlí.   Bližší informace podáme v příštím čísle !                                  

Přejeme krásný slunečný začátek léta. 




